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Skrivelse från Moderaterna, Liberalerna, 
Centerpartiet och Kristdemokraterna angående 
att grönska försvunnit från Stockholms stad 

 

Svar på skrivelse 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Bromma stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen och lägger det till handlingarna. 

Sammanfattning 
I en skrivelse till Bromma stadsdelsnämnd skriver Moderaterna, 
Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna att de vill öka 
krontäckningsgraden i stadsdelsområdet genom att rusta upp 
grönytor och parker, plantera fler träd och vårda befintlig grönska. 
Följande frågor ställs till förvaltningen: 

1. Finns det någon bedömning av hur andelen grönska 
utvecklats i Bromma de senaste fem åren? 

2. Hur säkrar vi långsiktig skötsel och underhåll av Brommas 
befintliga grönområden? 

3. Vilka proaktiva åtgärder görs för att stärka befintliga 
grönområden och stärka grönskan i vår stadsdel? 

 
Förvaltningen delar bilden av att det har försvunnit mycket grönska 
från Bromma under de senaste åren. Förvaltningen vill understryka 
vikten av att grönkompensationsåtgärder genomförs i samband med 
exploatering av park- och naturmark. 
 
Förvaltningens arbete med grönyteskötsel utgår ifrån framtagna 
parkplaner och skötselplaner. Just nu pågår en statusinventering för 
att identifiera åtgärdsbehov och planera skötseln. Exempel på 
löpande åtgärder är nyplantering av träd, föryngring av 
trädbeståndet samt att träd av dålig kvalitet gallras för att skapa 
bättre förutsättningar för andra träd. 
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Centerpartiet och Kristdemokraterna 
angående att grönska försvunnit från 
Stockholms stad 
 

Det ingår i förvaltningens verksamhetsplan för 2025 att fördjupa 
kunskaperna om hur situationen ser ut i Bromma med avseende på 
exempelvis krontäckningsgrad och värmeöar.  
 
Förvaltningen anser att det finns behov av en ökad tydlighet kring 
stadens övergripande mål och strategier för grönyteskötsel. 

Ärendet 
I en skrivelse till Bromma stadsdelsnämnd skriver Moderaterna, 
Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna att de vill öka 
krontäckningsgraden i stadsdelsområdet genom att rusta upp 
grönytor och parker, plantera fler träd och vårda befintlig grönska. 
Skribenterna menar att stora mängder grönska försvunnit från 
svenska städer med hänvisning till en granskning genomförd av 
Sveriges Radio. Föreslagna åtgärder förväntas öka stadens 
motståndskraft gentemot extremväder, förbättra luftkvaliteten, 
dämpa trafikbuller samt stärka den biologiska mångfalden. Mot 
bakgrund av detta ställer skribenterna följande frågor till 
förvaltningen: 

1. Finns det någon bedömning av hur andelen grönska 
utvecklats i Bromma de senaste fem åren? 

2. Hur säkrar vi långsiktig skötsel och underhåll av Brommas 
befintliga grönområden? 

3. Vilka proaktiva åtgärder görs för att stärka befintliga 
grönområden och stärka grönskan i vår stadsdel? 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelning Ekonomi, lokal och stadsmiljö. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen delar bilden av att det har försvunnit mycket grönska 
från Bromma under de senaste åren. I samband med exploatering är 
det viktigt att i största möjliga mån bevara värdefulla ekologiska 
värden. Det är också viktigt att genomföra kompensationsåtgärder 
för de ekologiska värden som går förlorade. Genomförandet av 
kompensatoriska åtgärder drar ofta ut på tiden, vilket är beklagligt. 
 
Trafikkontoret har ett stadsövergripande samordningsansvar för att 
säkra de gröna kvaliteterna i staden medan stadsdelsförvaltningen 
ansvarar för drift och underhåll av de parker och grönområden som 
ligger inom stadsdelsområdet. Förvaltningens arbete utgår 
huvudsakligen ifrån framtagna parkplaner och skötselplaner. Just nu 
pågår en statusinventering av alla områden för att identifiera 
åtgärdsbehov och planera skötseln. Exempel på löpande åtgärder är 
föryngring av trädbeståndet genom nyplantering samt gallring och 
friställning för att gynna utvecklingen av betydelsefulla arter. 
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I finansborgarrådets förslag till budget för 2025 finns ett ökat fokus 
på resiliens mot extremväder till följd av klimatförändringar. Med 
anledning av detta ingår det i förvaltningens verksamhetsplan för 
2025 att fördjupa kunskaperna om hur situationen ser ut i Bromma 
med avseende på exempelvis krontäckningsgrad och värmeöar.  
 
Förvaltningen anser att det finns behov av en ökad tydlighet kring 
stadens övergripande mål och strategier för grönyteskötsel, för att 
säkerställa en helhetssyn och en god kvalitet i hela staden. 
 
 
Susanna Halldin Olsson   
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Bromma stadsdelsförvaltning  Bromma stadsdelsförvaltning 
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